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مهدي هاشمي در تدارك حضور در دادگاه است

در حالي كه بيش از يك سال از حضور مهدي 
هاش�مي در ايران مي گذرد، هنوز دادگاه وي 
برگزار نشده است و همين قضيه ترديدهايي 
را در اذهان عمومي در مورد جديت دستگاه 
قضايي در رس�يدگي به اين پرونده به وجود 
مي آورد. در همين زمينه كميسيون قضايي 
مجلس سؤالاتي را از وزير دادگستري پرسيد 

ك�ه وي اطمين�ان داد پرونده مهدي هاش�مي راك�د نش�ده و در جريان 
اس�ت و وي در حال انتخاب وكلايش و ت�دارك حضور در دادگاه اس�ت. 
جواد كريمي قدوسي عضو كميس��يون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
شوراي اسلامي در گفت وگو با تسنيم، با اشاره به سؤال خود از وزير دادگستري 
كه در جلسه كميسيون قضايي مطرح شد، گفت: سؤال بنده از وزير دادگستري 
در مورد پرونده مهدي هاش��مي بود چراكه افكارعمومي نگران اين بودند كه 
گويا قرار است اين پرونده راكد شود و دادرسي به آن ادامه پيدا نكند. وي ادامه 
داد: اين سؤال به صورت كتبي از دادستان در حضور وزير دادگستري پرسيده 
شد و آنها گزارش دادند كه پرونده راكد نشده و در جريان رسيدگي قرار دارد 
و پيگيري هاي لازم انجام شده و مهدي هاشمي در حال انتخاب وكلاي خود و 
تدارك حضور در دادگاه است و چون مسئولان مربوطه اطمينان خاطر دادند كه 

پرونده در جريان است، لذا بنده اعلام كردم كه از پاسخ آنها قانع شدم. 
نماينده مردم مشهد در مجلس خاطرنشان كرد: سؤال ديگر بنده نيز در مورد 
سخنان قاضي سراج مبني بر نقش يقه سفيدها بود كه در برنامه تلويزيوني گفته 
بود كه 10 نفر از يقه سفيدها هستند كه اگر با آنها برخورد كنيم مشكلات مفاسد 
حل مي شود، اما اينها افرادي هستند كه اگر كسي عليه آنها چيزي بگويد، از وي 
شكايت مي كنند و همواره طلبكار هستند و كساني كه عليه يقه سفيدها شكايت 
كنند، محكوم مي شوند و به شكايت يقه سفيدها نيز زودتر رسيدگي مي شود و 
افرادي كه عليه آنها حرفي زده اند، محكوم مي شوند اما به تخلفات آنها رسيدگي 

نمي شود كه اين مورد در خصوص خود بنده نيز اتفاق افتاد و مصداق داشت. 
   يقه  سفيدها به جاي متهم شاكي شدند

كريمي قدوسي تصريح كرد: بنده نسبت به نقش برخي از نمايندگان مجلس هشتم 
در فساد 3 هزار ميلياردي اعتراض داشتم كه اخبار نيز موثق و مبتني بر اسناد قوه 
قضائيه و اظهارات دادس��تان كل، داديار زندان اوين و اعترافات خود فرد بود و در 
حالي كه تمام اين مستندات موجود است و يك نماينده كه رسالت، تكليف و حق 
دارد كه دغدغه مسائل و حقوق مردم را داشته باشد و بنده در اين مورد اظهار نگراني 
كردم اما هنوز پرونده آن نماينده كه نقش مهمي در اختلاس داشته به دادگاه نرفته 
اما به پرونده شكايت آن فرد از بنده رسيدگي و حكم نيز صادر شد و واخواهي نيز 
انجام و حكم قطعي صادر شد و قصد دارم به ديوان عدالت اداري شكايت كنم. وي 
با بيان اينكه افرادي كه شبيه همين مورد بنده سرشان آمده، تعداد كمي نيستند، 
گفت: آقايان زاكاني، نادران، توكلي و افرادي كه اعتراضي به فساد داشتند زود عليه 
آنها شكايت و به آنها رسيدگي شد اما به پرونده خود آن مفاسد يقه سفيدها رسيدگي 

نشده است، لذا سؤالي در مورد يقه سفيدها و عدم برخورد با آنها مطرح كردم. 
نماينده مشهد در مجلس با اشاره به پيشرفت رسيدگي به پرونده فساد 3 هزار 
ميلياردي، افزود: از قوه قضائيه كه چنين پرونده فوق العاده سنگيني را پيش 
برد و خصوصاً از شخص قاضي سراج كه كماكان مس��ئوليت اين پرونده را بر 
عهده دارد، تشكر مي كنم. قاضي سراج با اش��راف بر پرونده و تأثير و نفوذ زياد 
يقه سفيدها، اين مطالب را در سيماي جمهوري اسلامي گفت كه بنده تشكر 
مي كنم. بنده عين سخنان قاضي سراج را به عنوان سؤال مطرح كردم كه آقاي 
سراج نيز در پاسخ به سؤال بنده به صورت مفصل درددل ها و نگراني خود را از 
نفوذ يقه سفيدها مطرح كرد و ما واقعاً از دغدغه ها و پاسخ آقاي سراج و مستدل 
بودن ريشه هاي مفاسد به ش��ور آمديم و در همان جا نيز از مواضع وي تشكر 
كردم اما از پاسخ وزير دادگستري قانع نشدم لذا مقرر شد قاضي سراج دوباره 
در كميسيون حضور يابد و چون قانع نشديم، س��ؤال به صحن مي آيد تا وزير 

دادگستري در صحن مجلس در خصوص مفاسد توضيحاتي ارائه كند.
---------------------------------------------------------

تشييع باشكوه مرد »عدالت«
 تجلي وحدت سيستان و بلوچستان

در برابر جنايات اشرار
پيكرهاي پ�اك و مطهر ش�هداي دادس�تاني شهرس�تان زاب�ل كه روز 
چهارش�نبه مورد هدف افراد مس�لح ناش�ناس قرار گرفته و به شهادت 
رس�يدند، پنج ش�نبه در زاه�دان تش�ييع و ب�ه خ�اك س�پرده ش�د. 
در ساعات اوليه صبح همكاران دس��تگاه قضايي، انتظامي و امنيتي استان در 
نمازخانه دادگس��تري با پيكر مطهر ش��هيدان وداع و پس از اقامه نماز توسط 
نماينده ولي فقيه در اس��تان بر پيكر اين دو ش��هيد بزرگوار، ش��هدا از مقابل 
دادگستري تا گلزار شهدا بر دستان مردم شهيد پرور تشييع شدند. مردم استان 
ضمن محكوم كردن اين گونه جنايات و حركات به صحنه آمده بودند تا به همگان 
ثابت كنند كه ريختن خون جوانان اين مرز و بوم نمي تواند مانع از اين شود كه 
حضور آنان در صحنه كمرنگ شود. مردم با سردادن شعارهايي نظير »مرگ بر 
امريكا، مرگ بر اسرائيل« و »اين گل پر پر از كجا آمده، از سفر كرب وبلا آمده« 
ترور دادستان زابل را محكوم كردند. خانواده شهدا نيز با در دست داشتن قاب 

عكس شهيدان خود خواستار شناسايي عوامل اين جنايت بودند. 
  خوشحالم كه فرزندم در راه اجراي عدالت به شهادت رسيد

حسين نوري قلعه نو پدر دادستان زابل در حاشيه مراسم تشييع پيكر فرزندش 
اظهار داشت: خوشحالم كه فرزندم را در راه عدالت و اثبات حقيقت به نظام تقديم 
كردم. دستگاه قضايي بايد تأمين امنيت مجموعه قضايي سيستان و بلوچستان 
را در دستور كار داشته باشد. وي در ادامه خواستار شناسايي عاملان ترور شهيد 
نوري و شهيد مرعي شد. پدر ش��هيد نوري اضافه كرد: فرزندم هميشه اجراي 
عدالت و قانون را در س��رلوحه كارش قرار داده بود و آخر هم در همين راه جان 
خود را از دست داد. اميدواريم دستگاه قضايي و امنيتي استان عاملان اين جنايت 

را شناسايي و دستگير كرده و به سزاي اعمالشان برسانند.
---------------------------------------------------------

در واكنش به اقدام غيرمتعارف آذربايجان
ايران مرز بيله سوار و جلفا را بست

مسئول رسانه اي س�فارت جمهوري اس�لامي ايران در باكو ضمن تأييد 
بسته ش�دن مرزهاي جلفا و بيله س�وار توس�ط مرزباني اي�ران گفت: در 
پاس�خ به اقدام غيرمتع�ارف مرزباني جمه�وري آذربايجان در بس�تن 
مرز پلدش�ت– ش�اه تخت�ي و بي نتيج�ه ب�ودن دو روز پيگي�ري براي 
بازكردن اين مرز، از ديروز عصر مرز هاي بيله س�وار و جلفا بس�ته شدند. 
به گزارش مهر، س��يدمحمد آيت اللهي گفت: جمه��وري آذربايجان به بهانه 
تيراندازي يك فرد ناش��ناس به يك تراكت��ور در منطقه مرزي پلدش��ت كه 
خوش��بختانه تلفات جاني نداش��ته در اقدامي غيرمتعارف مرز پلدشت - شاه 
تختي را روز چهارشنبه مسدود نمود كه اين امر موجب بروز مشكلات جدي 

براي رانندگان و مسافران ايراني گرديد. 
وي افزود: بر اساس قوانين و عرف بين المللي معمولاً در بروز اين گونه حوادث 
در مناطق مرزي، مرزبانان دو كشور ديدار و موضوع را مديريت مي كنند و در 
اين مواقع هيچ گاه مرزها بسته نمي شوند اما به رغم درخواست مرزبانان ايراني، 

طرف آذري از مذاكره خودداري و اقدام به بستن مرز پلدشت نموده است. 
مسئول رسانه اي سفارت ايران گفت: پس از دو روز خويشتنداري، ايران در قبال 
اقدام غيرمتعارف مرزباني جمهوري آذربايجان و پس از اطلاع قبلي به طرف 

آذري مبني بر اقدام بازدارنده، مرزهاي بيله سوار و جلفا را مسدود كرد. 
وي با تأكيد بر اينكه دو سال پيش يك مرزبان ايراني غيرمسلح كشورمان در 
بيله سوار توسط مرزبانان آذري به شهادت رسيد اما ايران مرز را نبست و موضوع 
را از مراجع ذي ربط پيگيري كرد، افزود: جمهوري اسلامي ايران معتقد است 
مرزهاي مشترك نماد دوستي دو ملت است و ايران همواره تسهيلات لازم براي 
ترددهاي مرزي را ايجاد كرده و مس��ئولان سفارت رايزني هاي خود براي حل 

اين مشكل را نيز ادامه مي دهند.

بازتاب

پنج شنبه صبح ميدان بهارس��تان و مدرسه عالي 
شهيد مطهري ميزبان مسئولان و مردمي بود كه 
براي اداي احترام به مرحوم حبيب الله عسكراولادي 
و وداع با وي در مراسم تشييع او حاضر شده بودند. 
نماز بر پيك��ر يار ديرين انقلاب ب��ه اقامت آيت الله 
مهدوي كني، رئيس مجلس خبرگان رهبري خوانده 
شد و رؤساي سه قوه، آيت الله جنتي دبير شوراي 
نگهبان، آيت الله امامي كاش��اني امام جمعه موقت 
تهران، آيت الله كاظم صديقي ام��ام جمعه موقت 
تهران، حجت الاسلام مجتبي خامنه اي فرزند مقام 
معظم رهبري، حجت الاسلام محمدي گلپايگاني 
رئيس دفتر مقام معظم رهبري و نيز وزراي دولت 
و نمايندگان مجلس و بس��ياري ديگر از مسئولان 
در آن حضور داشتند. پس از آن پيكر مرحوم روي 
دست حاضران تشييع و سپس براي مراسم تدفين 
به بهشت زهراي تهران انتقال داده شد. در بهشت 
زهرا نيز پيكر او در كن��ار همراهان ديرين خود در 
قطعه 72 تن آرام گرفت. آيت الله حائري شيرازي با 
حضور در كنار قبر مرحوم عسكراولادي، تلقين آن 

مرحوم را قرائت كرد. 
همچنين صبح جمعه مجلس بزرگداشت معتمد 
ديرين امام خميني)ره( برگزار ش��د. حاشيه هاي 
هر دو مراسم پر از ياد حبيب الله عسكراولادي بود 
و مسئولان مختلف در گفت و گو با خبرنگاران از او 
مي گفتند. در مراسم ختم او پيام تسليت دبيركل 

حزب الله لبنان نيز قرائت شد. 

    سيدحسن نصرالله: او در سال هاي تحريم 
و محاصره كنار مردم لبنان بود

محمد برجاوي عضو هيئت سياسي حزب الله لبنان، 
صبح جمعه ب��ا حضور در مراس��م ختم حبيب الله 
عسكراولادي دبيركل جبهه پيروان خط امام)ره( 
و رهبري كه در مدرسه عالي شهيد مطهري برگزار 
شد، گفت: من از طرف سيدحسن نصرالله دبيركل 
حزب الله لبنان مأموريت پيدا كردم كه براي اداي 
تكليف در مراس��م عزاداري ب��زرگ مرحوم حاج 
حبيب الله عسكراولادي شركت كنم. شركت من در 
اين مراسم اداي وظيفه در حق مقام معظم رهبري، 

ملت ايران، مسئولان و كميته امداد است. 
عضو هيئت سياسي حزب الله همچنين تصريح كرد: 
آقاي حبيب الله عسكراولادي مجاهدي بزرگ بود 
كه در برافراشته شدن پرچم اسلام عظيم نه فقط 
در ايران بلكه در لبنان و چندين كش��ور جهان اثر 
بسزايي داشت. برجاوي پس از پايان سخنانش پيام 
تسليت سيدحسن نصرالله دبيركل حزب الله لبنان 
را كه در پي درگذشت حبيب الله عسكراولادي صادر 

شده قرائت كرد كه متن پيام در ذيل مي آيد:
تهِِمْ  لاَا َّذِينَا هُمْ فِ��ي صَا . . . قَا��دْ أَافْلَا��حَا المُْؤْمِنُ��ونَا ال

اشِعُونَا خَا
هْدِهِمْ رَااعُونَا َااتهِِمْ وَاعَا ان َّذِينَا هُمْ لَِامَا ال . . . وَا

ارِثوُنَا . . . أوُْلَائِك هُمُ الوَْا
شكي نيست اين مرد بزرگ مصداق اين آيه شريفه 
بوده است كه از لحظه اول جرقه اين انقلاب سهم 

بس��زايي در آن داش��ته و البته در درم��ان زخم و 
ناله هاي مستضعفين گام هايي برداشته است. 

همانطوري كه ايشان در جمهوري اسلامي ايران در 
كنار امام )ره( و رهبري و ملت بودند، از لحظه اي كه 
امام به ايشان و همكارانش دستور فرمودند به لبنان 
رفته و در كنار ملت لبنان باشند چه روزهايي بود، 
روزهاي سخت تحريم، محاصره و جنگ هاي شديد 

آن هم در سال 1986. 
جناب آقاي عس��كراولادي در آن س��ال ها با تمام 
ش��جاعت در لبنان حضور پيدا كرده اند و به ياري 
ملت مسلمان لبنان كار را از يك اتاق كوچك شروع 
كردند و چون مورد اعتماد امام)ره(، رهبري و ملت 
ايران و همچنين به ياد خدا بودند از اين بركات مورد 
اعتماد ملت ايران، مسئولان اين كشور و رزمندگان 
لبناني قرار گرفتن��د. اين اعتماد ك��ه قابل وصف 
نيست، باعث ش��د از اين اتاق كوچك با پشتيباني 
جمهوري اس��لامي ايران و همچنين ملت ايران و 

س��پس ملت لبنان ده ها ارگان ديگر در كنارش از 
مدارس، مراكز خدماتي و رسيدگي به محرومين 
در لبنان گشايش يابد. شكي نيست حضور ايشان از 
نفس هاي مبارك امام )ره( بوده و تمامي موفقيت ها 

با دعاي امام زمان )عج( ادامه يافته است. 
لازم به ذكر است آقاي عس��كراولادي با خدمت به 
محرومين در لبنان، زمينه اي را فراهم كرد كه جنبش 
مقاومت اسلامي بتواند با همت بيشتر به پاكسازي 
لبنان از اشغالگران صهيونيستي و سلطه گران بپردازد 
لذا از خداون��د متعال خواهانيم تا روح ايش��ان را در 
اعلا عليين قرار دهد. ما هم عهد و پيمان مي بنديم 
كه امانت هايي كه از ملت اي��ران و رهبري در بين ما 
گذاشته ش��ده را با تمام وجود همان طور كه شهيد 

سيدعباس موسوي گفت حراست كنيم. 
    هيچ گاه از او بداخلاقي نديدم

آيت الله احمد جنتي دبير شوراي نگهبان در حاشيه 
مراسم تشييع مرحوم عسكراولادي درباره ويژگي هاي 
ش��خصيتي آن مرحوم گفت: آقاي عس��كراولادي 
شخصيت برجسته اي بود كه از اول انقلاب در خط 
امام)ره( قرار داش��ت، ب��ه زندان رفت و س��ختي و 
محروميت كشيد. او همه جا در مقابل بلاها سينه سپر 
كرده بود و امام راحل و مقام معظم رهبري به او اعتماد 

داشتند و همه مسئولان نيز وي را قبول داشتند. 
دبير شوراي نگهبان با بيان اينكه من كسي را نديدم 
كه از او اشكالي بگيرد يا نقطه ضعفي از او بيان كند، 
تصريح كرد: مرحوم عسكراولادي اخلاقش اسلامي 

و بسيار خوش برخورد بود و با كسي تندي نمي كرد. 
من از ايشان بداخلاقي نديدم و ايشان فردي مبادي 

به آداب اسلامي بود. 
    هيچ گاه از روحانيت و خط انقلاب اسلامي 

جدا نشد
رئيس مجلس خبرگان رهبري كه در مراسم تشييع 
پيكر حبيب الله عس��كراولادي در مدرس��ه شهيد 
مطهري حضور يافت��ه بود، در جم��ع خبرنگاران 
اظهار داشت: عسكر اولادي واقعاً به انقلاب اعتقاد 
داشت و معتقد بود حساب و كتابي در زندگي است. 
او از نظر سياس��ي مرد بزرگي بود و واسطه ارتباط 
ايشان با حضرت امام )ره( من بودم و ايشان هيچ گاه 

ارتباطش را با امام )ره( قطع نكرد. 
رئيس مجلس خبرگان رهب��ري تصريح كرد: بعد 
از امام به رهبري احترام خاصي داشت، در مسائل 
سياس��ي، روحيه امداد و مس��اعدت با محرومين 
را داش��ت و حتي در دوران انقلاب وقتي مس��ئله 
كمبودها پيش آمد، كميته امداد به رهبري ايشان 
مشكلات مردم را حل كرد. هميشه در مسير خدمت 

به انقلاب و رهبري بودند. 
آي��ت الله محمدرض��ا مهدوي كن��ي در پاس��خ به 
اين پرس��ش كه چق��در اخلاق سياس��ي مرحوم 
اولادي در فضاي سياسي احساس مي شود،  عسكر 
تأكيد كرد: آقاي عسكر اولادي هيچ گاه از روحانيت 
و خط اصيل انقلاب جدا نشد و مقيد بود از روحانيت 

هيچ وقت جدا نشود.

پيكر حبيب انقلاب در جوار 72 تن آرام گرفت
پيام تسليت سيدحسن نصرالله به مناسبت درگذشت حبيب الله عسكراولادي

پروژه »بازگشت« با هدف استحاله
»جوان« از تلاش اپوزيسيون براي بازگرداندن نيروهاي خود به داخل كشور گزارش مي دهد

»كميت�ه بازگش�ت ايراني�ان مهاجر تش�كيل 
مي ش�ود.« اي�ن خبري ب�ود ك�ه اخي�راً برخي 
رس�انه ها آن را مخابره كرده و نوش�ته اند حسن 
روحان�ي رئيس جمه�ور، از نماين�دگان چندين 
وزارتخان�ه از جمل�ه وزارت اطلاع�ات و وزارت 
ام�ور خارجه خواس�ته اس�ت ك�ه اي�ن كميته 
را ب�راي بازگش�ت ايراني�ان تش�كيل دهن�د.
اين درخواس�ت درحالي از س�وي رئيس جمهور 
مطرح مي ش�ود كه چنين طرحي ني�ز در دولت 
گذش�ته در قالب ش�وراي عالي ايراني�ان خارج 
كش�ور اجرا ش�د و نه تنها هزينه هاي گزافي را 
به كش�ور تحميل كرد  بلكه زمينه ساز بازگشت 
برخ�ي عناص�ر معلوم الح�ال به كش�ور ش�د. 

   فرصت طلبان در همايش ايرانيان
اوج تلاش هاي دولت گذشته براي بازگرداندن ايرانيان 
خارج نشين در چندين همايش لوكس به نام همايش 
ايرانيان خارج از كشور نمود پيدا كرد؛ همايشي كه بر 
اساس گزارش رسانه ها حدود 3 ميليارد تومان صرف 
تبليغاتش بين ايرانيان خارج از كشور شد و هر يك از 
ميهمانان مي توانستند چهار همراه داشته باشند كه 
تمام هزينه  اقامت و گردش آنها در هش��ت استان را 

دولت پرداخت مي كرد. 
دولت وقت در پاسخ به تمام انتقادهايي كه از اين 
همايش مي ش��د اين توجيه را به كار مي برد كه با 
اين كار به دنبال جذب سرمايه هاي ايرانيان خارج 
از كشور است اما اخبار منتشر شده حكايت از آن 
داش��ت كه قريب به اتفاق ميهمانان اين همايش، 
اين دعوت دولت ايران را ب��ه عنوان فرصتي براي 
ديد و بازديد خانوادگي يا پيگيري اموال مصادره 
شده شان استفاده كردند، البته در ميان تمام اين 
فرصت طلبان حضور برخ��ي چهره هاي امنيتي و 
اپوزيس��يون نيز در همايش هاي آن زمان بس��يار 
خبرساز شد؛ افرادي همچون هوشنگ امير احمدي 
كه جامعه سياسي ايران  وي را به عنوان دلال رابطه 
ايران و امريكا مي شناس��د و برخي از رسانه ها وي 
را يكي از عوامل س��ازمان جاسوس��ي امريكا سيا 

معرفي مي كردند. 

   سطوح بازگشت
اما آن چي��ز ك��ه در پ��س آن همايش و س��پس 
درخواس��ت رئيس جمهور براي تشكيل كميته اي 
جهت بازگش��ت ايراني��ان مهاجر ديده مي ش��ود، 
 تلاش هايي مرموز براي نفوذ دادن عناصر نامطلوب 
به داخل كش��ور، در چهره ايرانيان مهاجر، توسط 
اپوزيس��يون و سرويس هاي جاسوس��ي است تا از 
اين مسير برخي اهداف سرويس هاي جاسوسي و 

اپوزيسيون محقق شود.
اين نفوذ در قالب س��ه س��طح اقتصادي، فرهنگي 
و سياس��ي صورت خواه��د گرفت. بر اين اس��اس 
اين اف��راد در قال��ب چهره هاي اقتص��ادي با هدف 

سرمايه گذاري جهت تأمين مالي اپوزيسيون داخلي، 
چهره هاي فرهنگ��ي با هدف تولي��د محصولات و 
محتواي فرهنگي در راس��تاي استحاله فرهنگي و 
در نهايت چهره هاي سياس��ي با هدف تأثير گذاري 
بر نظام سياسي از طريق ايجاد فكر،  به داخل ايران 

گسيل داده مي شوند. 
در همين ارتباط و در باب لزوم بازگش��ت ايرانيان 
به داخل كشور، در كتاب »جنگ در پناه صلح« به 
گفته اي از رضا پهلوي استناد مي شود كه مي تواند 
بيانگر بخش��ي از پش��ت پرده اين پروژه باشد. اين 
كتاب از قول وي مي نويسد: »در اين مرحله هرچه 
بيشتر بتوانيم تش��ويق كنيم هم ميهنان خودمان 

را كه برون��د به مملكت، اين بيش��ترين امكان را به 
ما خواهد داد ك��ه يك زمينه قوي نيروي انس��اني 
در داخل مملكت داشته باش��يم... اين هم بهترين 
راهي اس��ت كه مي توانيم رژيم را با دست خودش 

از بين ببريم.«
نكته جالب آن است كه بدانيم،  در دولت هاي گذشته 
بخشي از اين پروژه به اجرا درآمده و برخي چهره هاي 
اقتصادي مشكوك و همچنين چهره هاي فرهنگي 
معلوم الحال به ايران مراجع��ت كرده اند. در ابتداي 
دولت يازدهم نيز س��راج الدين ميردامادي يكي از 
فعالان سياس��ي و رس��انه اي ضدانقلاب به كش��ور 

بازگشت و اكنون آزادانه در كشور تردد مي كند. 

نكت��ه جالب ت��ر آن اس��ت ك��ه ابراهي��م نبوي 
روزنامه نگار و طنزنوي��س ضدانقلاب نيز اخيراً از 
برنامه خود براي بازگشت به ايران گفته و احتمالاً 
مردم به زودي بتوانند وي را نيز در داخل كشور 

از نزديك ببينند!
   استراتژي بازگش�ت براي خروج از مسير 

اعتدال
اما بخشي از اين پروژه كه در اختيار اصلاح طلبان 
اس��ت، واقعيت ديگ��ري را نيز حكاي��ت مي كند. 
اصلاح طلبان تن��درو كه پس از وقايع س��ال 88 و 
ناكامي هاي گسترده ش��ان و فرار از مؤاخذه شدن، 
ترجيح به خروج از كشور داده بودند، حالا با پيروزي 
حسن روحاني و بازگشت بخش��ي از دوستان شان 
به بدنه حكومت فضا را براي پيگيري اهداف ش��ان 
مساعدتر مي بينند، از اين رو آنها نيز قصد بازگشت 
به كش��ور دارند، البته آنه��ا در طول چهار س��ال 
حضورش��ان در كش��ورهاي خارجي نيز س��اكت 
ننشسته بودند و اقداماتي را عليه داخل كشور انجام 
دادند و حتي اقدام به تشكيل اتاق فكر و دولت در 
تبعيد ني��ز كردند  اما قطعاً حض��ور در ايران امكان 
تحقق برنامه هايشان را ميسرتر از هر زمان ديگري 
خواهد كرد، بنابراين دوستان  اصلاح طلبان خارجي، 
در داخل كشور زمينه سازي براي حضور اين افراد را 

در داخل آغاز كرده اند. 
   نخبگان به كشور بازگردند

البته ذكر اين موارد نبايد مانع از بازگش��ت كساني 
ش��ود كه با فريب برخ��ي جريان ها و اپوزيس��يون 
كشور را ترك كرده بودند. واقعيت آن است كه امروز 
نخبگان بس��ياري در كش��ورهاي خارجي مشغول 
تحصيل و فعاليت هس��تند و همه دس��تگاه ها بايد 
عزم خود را ب��راي بازگرداندن اين اف��راد به داخل 
كشور جزم كنند چراكه كشور در همه حال نيازمند 
كمك هاي آنان براي پيشرفت و تعالي است اما در 
اين بين دس��تگاه هاي امنيتي و اطلاعات��ي بايد با 
هوشياري نس��بت به ورود برخي نفوذي ها حساس 
باشند و در صورت تلاش براي نفوذ آنان، نسبت به 

برخورد جدي اقدام كنند.

حسن  كوشا
   گزارش

  چهره ها

 اصلاح طلبان وعده اي 
به عارف نداده بودند

دبي�ركل ح�زب مردم س�الاري در پاس�خ ب�ه 
اينك�ه چ�را اصلاح طلبان در قب�ال ع�ارف از خود 
انفع�ال نش�ان مي دهن�د و ب�ه وعده ه�اي خ�ود 
در قب�ال او عم�ل نكرده ان�د، متذك�ر ش�د ك�ه 
هيچ وع�ده اي ب�ه آق�اي ع�ارف داده نش�ده بود. 
به گزارش فارس، مصطفي كواكبيان در حاشيه مراسم 
بزرگداشت حبيب الله عسكر اولادي با حضور در جمع 
خبرنگاران، به موضع گيري اخير كرباسچي دبيركل حزب كارگزاران كه ناطق نوري را 
به عنوان سرليست نهايي اصلاح طلبان و كارگزاران براي انتخابات مجلس دهم معرفي 
كرده بود اشاره كرد و افزود: نظر ايشان اين است كه ناطق نوري مي تواند گزينه مناسبي 
به عنوان نقطه اتصال اصلاح طلبان باشد اما بعيد مي دانم وي حاضر باشد در اين عرصه 
حضور يابد. وي در مورد نظر س��اير احزاب اصلاح طلب در اي��ن زمينه گفت: نظرات 

متفاوت است اما ما نيز معتقديم اگر ناطق نوري حضور يابد، مفيد و مؤثر خواهد بود. 
دبيركل حزب مردم سالاري در پاسخ به سؤال خبرنگاري كه چرا اصلاح طلبان در قبال 
عارف از خود انفعال نشان مي دهند و به وعده هاي خود در قبال او عمل نكرده اند، متذكر 
شد: هيچ وعده اي به آقاي عارف داده نش��ده بود. ابتدا صحبت حضور ايشان در مركز 
تحقيقات و استراتژيك مجمع تشخيص مصلحت نظام مطرح شد كه پس از مدتي آقاي 

ولايتي براي اين پست برگزيده شدند.

 فتنه گران به خاطر موسوي خوئيني ها 
حرف عسكراولادي را گوش ندادند

عضو جامعه روحانيت مبارز با بي�ان اينكه مرحوم 
عس�كر اولادي درصدد بود كه فتنه گران نامه غلط 
كردم بنويس�ند، گفت كه فتنه گران چون استادي 
به اسم موس�وي خوئيني ها داش�تند به حرف وي 

گوش نكردند. 
حجت الاس��لام جعفر ش��جوني عضو جامعه روحانيت 
مب��ارز در حاش��يه ختم مرح��وم عس��كر اولادي و در 
گفت وگو با فارس درباره خاطرات خود از دبيركل فقير جبهه پيروان گفت: ما و آقاي 
عسكر اولادي 13 سال در زندان هاي رژيم شاه بوديم و در سال هاي اخير ما هر هفته 

در شوراي مركزي موتلفه با يكديگر ديدار داشتيم. 
وي با اش��اره به بحث هاي خود با عسكر اولادي درباره س��ران فتنه گفت: ما در همين 
مدرس��ه عالي ش��هيد مطهري يكديگر را ديديم و به من گفت كه نظر خيري دارد و 

مي خواهد اين فتنه گران نامه »غلط كرديم« بنويسند كه البته موفق نشد. 
شجوني افزود: آقاي عسكر اولادي به ما مي گفت كه مي خواهم اين روزها يك سال از 
مؤتلفه مرخصي بگيرم تا درباره اين فتنه گران بحث كنم اما از آنجايي كه فتنه گران 
استادي به نام موس��وي خوئيني ها دارند، حرف عسكر اولادي را گوش نكردند. من به 
مرحوم عسكر اولادي مي گفتم كه تأكيد بر اينكه فتنه گران فتنه زده هستند، فقط بازي 

با الفاظ است چراكه آنها در فتنه نقش مهمي داشتند.

 مواضع كرباسچي 
درباره ناطق نظر شخصي است

س�خنگوي س�ابق حزب كارگ�زاران با بي�ان اينكه 
صحب�ت درب�اره انتخاب�ات مجل�س زود اس�ت، 
گف�ت ك�ه آق�اي ع�ارف از ش�خصيت هاي معتب�ر 
هس�تند اما در عين حال م�ا از حضور مج�دد آقاي 
ناطق ن�وري در عرصه سياس�ت حماي�ت مي كنيم. 
حسين مرعشي س��خنگوي تعليق شده حزب كارگزاران 
در حاشيه مراسم ختم مرحوم حبيب الله عسكراولادي در 
مورد اينكه از حزب شما خبرهايي براي سرليستي آقاي ناطق نوري در انتخابات مجلس 
مي رسد، گفت: موضع آقاي كرباسچي موضع شخص خودشان است و موضع حزب نيست 
و اين بحث ها هنوز آغاز نشده است. وي درباره اينكه كارگزاران چه زماني در مورد انتخابات 
مجلس تصميم گيري مي كند، گفت:  حزب كارگزاران در چارچوب جبهه اصلاحات حركت 
خواهد كرد. ما از حضور مجدد آقاي ناطق نوري اس��تقبال مي كنيم، چون به نفع نظام و 
رقباي اصولگراي ماست. مرعشي در پاسخ به اين پرسش كه چرا حزب كارگزاران به سمت 
چهره هاي اصولگرا براي سرليستي خود روي آورده است و شايد به اين دليل كه اصلاحات 
چهره شاخصي ندارد، گفت: حتماً ندارد ديگر، شما كه مي دانيد ما چهره شاخص نداريم. 
وي در مورد عارف نيز گفت: آقاي عارف نيز از ش��خصيت هاي معتبر هستند اما هنوز زود 
است در مورد انتخابات صحبت كنيم اما در عين حال از حضور مجدد آقاي ناطق نوري در 

عرصه سياست حمايت بسياري مي كنيم.


